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Omgevingsadviesraad  

Windpark Echteld Lienden 
 

Verslag Omgevingsadviesraad Windpark Echteld Lienden 

Datum: 22 januari 2024 

Locatie: Hotel-Restaurant Bal te Echteld 

Aanwezig: De aanwezigheidslijst wordt separaat toegezonden i.v.m. privacyoverwegingen  

1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering en heet iedereen welkom. 

 
2. Vaststellen agenda en verslag 14 november en 14 december inclusief actielijst 

Ø Verslag van 14 november is akkoord bevonden. 
Ø Verslag van 14 december: Er is een spelfout te vinden op pagina 2: ‘bepaald’ i.p.v. 

‘bepaalt’. Dit wordt aangepast.  
Ø Actiepunten: Deze zijn onderaan dit verslag terug te vinden. 

De terugkoppeling wat betreft de vraag of er een vergoeding beschikbaar gesteld kan 
worden voor de OAR-leden is als volgt: Vattenfall wil de onafhankelijkheid 
waarborgen. Daarnaast zijn alle vergadering op vrijwillige basis en zal er daarom 
geen vergoeding vanuit Vattenfall uitgekeerd worden.  
 

3. Ingekomen stukken, zie bijlagen 
Ø De provincie geeft aan dat op dinsdag 23 januari het voorkeursalternatief op de 

agenda staat. De laatste info hierover zal gedeeld worden. 
 

4. Omgevingsovereenkomst: 
Ø Omgevingsfonds:  

Er wordt een presentatie gegeven door de heer Rietveld waarbij er op hoofdlijnen door de punten 
heen gelopen wordt.  
De heer Rietveld staat wat langer stil bij de volgende onderwerpen: 
Gezondheid:  

- Stofjes (verkeerde stoffen) 
- GGD – 5-jaarlijkse onderzoeken: Wellicht kan dit windpark meegenomen worden in de 

onderzoeken?  
 
Transport: Het is belangrijk om van tevoren alvast stil te staan bij dit onderwerp.  
Wat worden de transportroutes?  
Waar ontstaat de eventuele schade?  
Wat worden de bouwtijden?  
Wanneer zou er eventueel overlast kunnen ontstaan?  
Mocht de overlast niet van tevoren ingecalculeerd zijn, hoe worden omwonenden dan 
geïnformeerd?   
En tot slot, wat zet Vattenfall daar tegenover?  
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Grootte van de groep: Zoals ook al eerder aangegeven, is de groep te omvangrijk. Er wordt 
geadviseerd om een ‘petit comité’ op te richten met +/- 8 man. Van belang is dat de provincie hier 
nog aan wordt toegevoegd. 
 
Een tip is dat de OAR na dit traject blijft bestaan zodat deze groep straks 1 keer per jaar nog samen 
kan komen om eens te evalueren:  
Hoe staan we ervoor?  
Welke punten/ vragen liggen er nog?  
Zijn alle afspraken nagekomen?  
 
Meneer Rietveld geeft tot slot aan dat hij graag in gesprek wil gaan over de buren-/ dorpenregeling. 
De discussie hierover wordt in dit plan gemist, terwijl dit onderdeel in andere plannen wel duidelijk 
naar voren komt. Het doel moet uiteindelijk zijn dat de omgeving zoveel mogelijk meeprofiteert van 
een stukje compensatie voor hetgeen in dit gebied gebeurt. (ACTIE) 
 
Vattenfall schrikt niet van de punten uit de presentatie van de heer Rietveld en staat open voor 
gesprekken over de verschillende onderwerpen. Het enige waar Vattenfall kort bij stilstaat is het 
voorbeeld van een 0-meting op de eerdergenoemde ‘verkeerde’ stoffen. ‘Dit wordt moeilijk’. 
 
Het gevoel heerst bij de leden van de OAR dat er stappen zijn gezet die onomkeerbaar zijn vanuit de 
Ecoop en het omgevingsfonds; dat de omwonenden hier niet bij betrokken zijn. De reactie hierop is 
dat er nog niets in beton gegoten is en de provincie gaat ervoor zorgen dat iedereen zijn of haar 
zegje kan doen, zodat het draagvlak zo groot mogelijk is. 
 
Een OAR lid vraagt zich af wat er met de stroom gebeurt aangezien de stroom in de gemeente Buren 
nergens heen kan. De leden van de OAR willen wel de opgewekte stroom lokaal terecht laten komen. 
Dit wordt onderzocht door Vattenfall. (ACTIE) 
 
Er is vanuit de gemeente Buren een omgevingsfonds beschikbaar. De informatie is terug te vinden op 
de website evenals het participatiebeleid. Het omgevingsfonds staat buiten de gemeente echter kijkt 
deze laatste wel mee om bepaalde grip te kunnen houden. 
De besteding vanuit het fonds vindt 2 keer per jaar plaats. Een aanvraag kan gedaan worden via een 
aanvraagformulier. Het bestuur komt tot stand door de gemeente die de bestuursleden heeft 
geworven.   
Vanuit Neder-Betuwe is er momenteel een stichting opgericht; voor de rest is het verder 
vergelijkbaar met de gemeente Buren.  
 

Ø Notitie Jos van Veen: Zoals eerder gedeeld in de bijlage van de mailcorrespondentie, 
gaat de notitie van de heer van Veen over de financiële aspecten van dit park. Denk 
hierbij aan de eigendom van het windpark en de opbrengsten. Onderwerpen die in 
de punten hierboven en hieronder worden uitgelicht tijdens de presentaties. 

 
5. Financiële participatie 

 
Ø Omwonendenvoordeel voorstel: Een thema voor de lokale energie coöperatie. 

Het net wordt opgehaald; de Ecoop presenteert een korte samenvatting van hetgeen ook op 1 
november 2023 is gepresenteerd. Wat wordt er toegelicht:  

- Concept uitgangspunten samenwerking met Vattenfall 
- Randvoorwaarden en uitgangspunten omwonendenvoordeel (met een indicatieve 

berekening) 
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Onderstaande punten en vragen komen naar boven: 

- Er wordt gevraagd wie de kar gaat trekken van de sociaal maatschappelijke projecten en de 
stimulering verduurzaming. Het bestuur van de coöperatie moet hier invulling aan gaan 
geven.  

- De begroting van de €40.000 (vergoeding voor vaste kosten Ecoop) staat ‘redelijk’ vast. Deze 
kosten worden daadwerkelijk gemaakt. 

- De kans dat zone 2 volledig volloopt is kleiner dan dat zone 1 volloopt.  
- Dat een vast deel wordt gedeeld met de omgeving is iets dat vrij nieuw is en dat maakt dit 

interessant.  
- Een OAR lid geeft aan dat na het zien van de berekeningen, er geen gevoel heerst van het 

oplossen van de energiearmoede. De reactie hierop is dat dit ook niet de energiearmoede 
oplost, maar wel degelijk een bijdrage levert en voor enige demping zorgt op de 
energierekening. 

- Hoe minder leden betekent dat er meer valt te verdelen onderaan de streep. 
- Het omgevingsfonds staat naast hetgeen wat door de Ecoop gepresenteerd wordt. 
- Voor een deel van het opgewekte volume van het windpark (30% oplopend met 1% per jaar 

tot 45% in jaar 15, daarna gelijkblijvend 45% tot einde van de looptijd) worden de 
opbrengsten boven de vastgestelde kostprijs van het windpark rechtstreeks uitgekeerd aan 
huishoudens in de omgeving door de Energiecoöperatie. De percentages zijn een advies 
waarop een OAR lid aangeeft hier nog graag over in gesprek te willen gaan (ACTIE) 

 
6. Rondvraag 
- OAR lid vraagt zich af of de uitspraak van de Raad van State nog invloed heeft op hetgeen wij 

wij nu mee bezig zijn. De provincie reageert hier positief op. Er is nog geen datum voor de 
zitting, omdat alles enorm uitloopt. Het gaat hier namelijk om een vergunning die eind 2021 
is verleend. Alle processtukken liggen nu bij de Raad van State, maar de verwachting is dat 
dit nog wel een jaar duurt.  

- Geen vraag, maar meer een opmerking waarin naar voren komt dat omwonenden hun zorg 
willen uiten over het feit dat de gemeente ‘geld naar zich toe wil trekken’ terwijl 
omwonenden gecompenseerd dienen te worden.  

- Een lid geeft aan dat het belangrijk is om de omgevingsovereenkomst bovenaan op de 
agenda te hebben staan. Dit is een soort handvat voor overige onderwerpen en aan de hand 
hiervan kun je door.  

- Het is belangrijk dat de Ecoop goed haar huiswerk doet. De Ecoop hoopt dan ook dat door 
het inzetten van de second opinion van In.Credible, de OAR geholpen wordt en een gedegen 
advies kan krijgen. Er wordt gevraagd of er na de beoordeling nog een presentatie gegeven 
kan worden. Dit zou zeker tot de mogelijkheden behoren.  

- Men vraagt zich af wie of wat In.Credible is. Dit is een gerenommeerd bureau dat 
gespecialiseerd is in financiën van duurzame energie. Daar zijn in Nederland weinig partijen 
van.  

- Er is een vraag over de plaats van de windmolens. Er hebben wat verschuivingen 
plaatsgevonden, maar dit scheelt vrij weinig meters. Er wordt na de vergadering even in 
detail gekeken samen met Vattenfall.  

- Eerder deze vergadering gaf de provincie aan dat er op 23 januari een besluit genomen 
wordt m.b.t. het VKA. Een OAR lid is benieuwd wat er nu dan is veranderd t.o.v. eerder dat er 
nu wel een besluit genomen kan worden. De provincie geeft aan dat de stukken beter 
bestudeerd zijn en dat er overleg heeft plaatsgevonden.  

- Een OAR lid geeft aan gisteravond contact te hebben gehad met de heer Bron vanuit de 
politieke partij BBB. Meneer is bereid een presentatie te geven met als thema ‘geluid’. 
Het advies is om de politiek niet binnen te halen binnen de OAR. De leden geven aan het fijn 
te vinden om wel extra informatie te krijgen. Er wordt voorgesteld om de discussie te voeren 
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door de een kritisch persoon als dhr. Bron uit te nodigen en hem in combinatie met een 
geluidsspecialist te laten discussiëren. Dhr. Rietveld gaat nadenken wie de rol van kritisch 
bevrager kan opnemen en stemt af met Vattenfall hoe dit georganiseerd kan worden, het is 
immers informatie die voor iedereen goed kan zijn. (ACTIE) 
 

7. Volgende bijeenkomst 
 
Werkgroep omgevingsovereenkomst/peht comité:   donderdag 8 februari 2024 
OAR:         donderdag 29 februari 2024 
 
Ac#elijst Omgevingsadviesraad Windpark Echteld – Lienden 
 

Datum Ac#e Deadline Ac#ehouder Status 
14 november Agendapunt 5 van vergadering in oktober 

nogmaals doorschuiven naar OAR-
vergadering op 22 januari 2024: Financiële 

parhcipahe 

22 januari Vakenfall Voltooid op 22 
januari* 

14 december N.a.v achepunt hierboven toch nog een 
vraag om huizen die niet zichtbaar zijn 

alsnog toe te voegen met een shpje op de 
kaart 

22 januari Vakenfall Voltooid op 22 
januari* 

14 december Berichtgeving n.a.v. stuurgroep aanpassen 
door standpunt OAR leden correct naar 

voren te laten komen 

22 januari Vakenfall Voltooid op 22 
januari* 

14 december In de MER toevoegen welke bureau’s welke 
onderzoeken hebben uitgevoerd 

22 januari Vakenfall Voltooid op 22 
januari* 

14 december Presentahe delen die gepresenteerd is over 
de effecten van laag frequent geluid: 

Gezondheidseffecten IWT 

22 januari Vakenfall Voltooid op 22 
januari* 

14 december Kaartjes delen met nieuwe posihe 
windturbines – gepresenteerd door 

mevrouw de Korte 

22 januari Vakenfall Voltooid op 22 
januari* 

14 december Nadenken over vergoeding (km + uren) 
OAR leden 

22 januari Zowel OAR 
leden als 
Vakenfall 

Voltooid op 22 
januari* 

14 december Graag nog reageren op een mail van een 
OAR lid nav het plaatselijke sufferdje 

22 januari Vakenfall Voltooid op 22 
januari* 

22 januari Gesprek voeren over de buren-/ 
dorpenregeling 

29 februari Inihahefnemer: 
Meneer Rietveld 

 

22 januari Onderzoek uitvoeren mbt waar de stroom 
heengaat vanuit dit park (lokaal?) 

29 februari Vakenfall  

22 januari Gesprek voeren over de percentages die 
terug te vinden zijn in de presentahe van 

de Ecoop (30% en 45%)  

29 februari OAR leden  

22 januari Ache om debat te organiseren over geluid 10 april Vakenfall  

*Alle acties met status ‘voltooid’ worden bij de volgende vergadering van de actielijst gehaald. 


